
Interpelácia č. 25/2017   
 
1. riadne zasadnutie mestského zastupiteľstva 
konané dňa 27.2.2017  
 
Tomko: 
Interpelácia smeruje samozrejme k zimnej alebo snehovej kalamite. Nechcem tuná atakať 
niekomu, že som povedal pani poslankyne Berešovej, že bola to zvládnutá, ale aspoň niektoré 
fakty. Snehová kalamita začala 13., 14., 15., vtedy tam nasypalo dosť veľa snehu. Bolo to aj 
myslím, že v médiách správa, ktorá nás aj prekvapila, veľmi tomu počasiu neverím, ale teraz 
im to vyšlo. Ja osobne 13.-tého som išiel ráno do roboty o 7.00 h, mal som problém z dvora 
vyjsť, ani som nevyšiel. Preto som požiadal všetkých spolubývajúcich, aby mi pomohli 
odhádzať sneh a čo sa týka, napr. takú perličku vám poviem. Bola sobota, v sobotu som sa 
vybral kúpiť lopaty, no keby som podnikal v predávaní lopaty v ten deň, tak som možno 
milionár. Nikde som nekúpil lopatu, ani v jednom tomto v zariadení, ktoré by lopaty mali 
predávať. Takže, chcem povedať iba fakty. Chcem poďakovať pánovi Davalovi, ktorého som 
stretával jak ráno o 7.00 h, tak večer o 7.00 h, o 8.00 h, pri tých silných mrazoch. Niektoré dni 
boli mrazy až -20 C, riadil túto kalamitu a myslím, že ju zvládol dľa svojich možnosti 
a schopnosti. Môže nám on sám povedať, aj pýtam sa vo svojej interpelácii, koľko ton 
posypovej soli bolo vysýpané v meste Trebišov, koľko ton drte bolo vysýpané v meste 
Trebišov a s akou technikou vlastne pracoval. Technika pri týchto mrazoch, ktorú my 
prakticky má mesto Trebišov, je technika možno 30 ročná. Takže, uvedomte si, že pracovali 
tam dva odhrňovače a jeden novší a tieto odhrňovače samozrejme mali nejaké poruchy, lebo 
boli veľké mrazy. Takže, poprosil by som pán Davalu, keď môže, približne koľko ton soli 
a koľko ton drte sa vysýpalo v tejto snehovej kalamite a s akou technikou sme pracovali.  
 
Davala, TS: 
Tak, len tak v krátkosti. Snežiť začalo 13.-teho, za to obdobie a za obdobie celej zimy, nielen 
kalamity, bolo spotrebované cca 70 ton soli a zhruba 300 ton posypového materiálu, čiže 
kamenivo 04. Musím povedať, že ďakujem za uznanie, ale nepatrí len mne. Naše stroje robili 
v piatok 13.-teho, disponujeme jedným väčším autom mercedesom, ktorý je odhrňač  je novší 
a posypových a posypuje, máme tri traktory a dve multicary a jedno JCB. Musím ale ešte 
k tomu povedať, že 14.-teho  ráno v sobou o 5.00 h bol vyhlásený mimoriadny stav a tie práce 
potom v sobotu, nedeľu a ďalej, riadil krízový štáb. Čiže, zhruba toľko, 70 ton soli, 300 ton 
posypového materiálu. Taká technika je, akú máme, s tou sme robili.  
 
Tomko: 
Ďakujem. Ďalej by som chcel požiadať pána Kereštana, aby nám povedal, koľko rómskych 
spoluobčanov pracovalo na tejto snehovej kalamite, ako oni pomohli, či sa zapojili.  
 
Ing. Kereštan: 
Čo sa týka samotného spracovania dokumentácie na refundáciu miezd a celkovej techniky 
počas snehovej kalamity v dňoch 14. – 15.-teho, za mestský úrad pracovalo 148 pracovníkov, 
z toho 101 pracovníkov, aktivačných pracovníkov za tieto 2 dni, potom po ukončení 
mimoriadnej situácie každý deň, dá sa povedať, v období troch týždňov pracovali denno-
denne aktivační pracovníci v štvorhodinovom časovom horizonte na výmene, okolo 200 
pracovníkov denne a plus ešte osemhodinoví, tých ktorých ja mám na starosti na povodňové, 
títo pracovali každý deň na sídliskách. Čiže sumaru, keby sme to prepočítali, čo pán poslanec 
teraz po ukončení mimoriadnej situácie, neviem presne povedať koľko pracovníkov, ale 
môžeme bezproblémovo dať tieto poznatky, tieto čísla na  papier a písomne ti oznámiť, koľko 



pracovníkov sa podieľalo  pri čistení chodníkov, uličných vpustí, priechodov pre chodcov na 
každej jednej lokalite v meste Trebišov, ako aj v časti Milhostov, prechodovom chodníku 
medzi Trebišovom a Milhostovom.  
 
Tomko: 
Ďakujem. Chcel by som ďalej požiadať Mária Fazekaša, nech nám vysvetlí alebo povie, 
koľko hodín odpracovali naši zamestnanci tiež na tejto snehovej kalamite.  
 
Mgr. Fazekaš: 
V sobotu po vyhlásení výnimočného stavu sme boli v práci, bol som osobne ja so šoférmi 
s troma a v nedeľu sme už zobrali aj zamestnancov hospodárskeho strediska zhruba 14, 
myslím, že boli a potom následne v horizonte dvoch týždňov sme každý deň sa podieľali na 
odstraňovaní snehovej kalamity, či už s UNC s pracovným strojom, s traktorom a s odnosom 
snehu. Čiže v priebehu dvoch týždňov a v sobotu, nedeľu sme boli takisto v práci a to 
nerátam, že od rána od 6.00 h do 8.00 h večera, v takom časovom horizonte a podieľali sme sa 
hlavne na čistenie ulici Komenského, čo sa týka bytových domov a prejazdnosti tých 
osobných áut do premávky.  
 
Tomko: 
Ďakujem. Takže, chcem ja osobne poďakovať za tú situáciu, ktorá bola predovšetkým tým, 
ktorí prispeli k zvládnutiu tej snehovej kalamity. Samozrejme, všetko sa nedá, ale vidíte akú 
techniku máme, 2, 3 stroje a jeden tento, to je naša technika, traktor s vlečkou, takže nechcime 
zázraky. 
 
PhDr. Čižmár 
V prípade snehovej kalamity a upratovania, ten postup prác, resp. časový sled vieme aj 
zdeklarovať, čiže aj na spomínané úseky o ktorých hovoríš. Tam si dovolím protirečiť, 
pretože aj úsek smerom cez nadjazd, bol vyčistený práve z tohto dôvodu, aby bol umožnený 
prechod obyvateľom, ktorí bývajú v tejto časti alebo pracujú za koľajami. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zodpovedané: na MsZ  
Dňa: 27.2.2017 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


